
周心语，1997 年出生于浙江兰溪,现工作和生活于杭州。2019 年毕业于中国美术学院动画系，

获学士学位。2022 年毕业于中国美术学院版画系第三工作室获硕士学位。周心语的艺术创作早

期以动画和数码绘画为媒介，她个人独立执导并制作的动画作品《舟》曾入围法国国际动画电影

节以及巴西国际动画电影节等。近期周心语更多地以综合材料绘画为她的主要创作媒介。周心语

的创作围绕着个人经验以及公共性的事件，但她并不将这些直接转译为画面，而是从其中衍生的

情绪生发出创作。她从失真的影像、光影碎片中汲取灵感，并且关注现实生活的脆弱感以及转瞬

即逝的诸多事物。她笔下的人物常浓郁地体现出与现实世界的疏离感，停滞的情绪与冷静的凝视

相交织，她将绘画作为一种对现实世界提问的手段。

个展：

三面镜子，2022，恒艺空间，杭州

部分主要展览：

一间自己的房间，2022，当代唐人艺术中心，香港

巴西国际动画电影节，2019,巴西利亚，巴西

巴黎国际动画电影节，2019, 巴黎，法国

Melrose 电影节，2019，佛罗里达，美国

'Buka Buku'，册页展，2021, 吉隆坡，马来西亚

Zhou Xinyu, Born in 1997 in Lanxi, Zhejiang, now living and working in Hangzhou. Graduated

from the Animation Department of China Academy of Art with a bachelor's degree in 2019.

She is currently studying a master’s degree in the third studio of the Printmaking Department

of the Chinese Academy of Arts. Zhou Xinyu's early art practice was mediated by animation

and digital painting. The animated work Zhou, which she independently directed and produced,

was selected by the Paris International Animation Film Festival, Brazil International Animation

Film Festival. Recently, Zhou Xinyu prefers to use comprehensive materials as the main

medium in her works. Zhou Xinyu's creation revolves around personal experience and public

events, but she does not translate these directly into pictures, but creates from the emotions

derived therein. She draws inspiration from distorted images, light and shadow fragments, and

focusses on the fragility of real life and fleeting surroundings. Figures in her works often reflect

a strong sense of alienation from the real world. Her stagnant emotions are intertwined with

calm gaze. She uses painting as a means of asking questions about the real world.



Solo Exhibitions

Three Mirrors,2022,Hengyi Space,Hangzhou

Main Exhibitions

A Room of One’s Own,2022, Tang Contemporary Art,Hong Kong
Brazil International Animation Film Festival, 2019,Brasilia, Brazil
Paris International Animation Film Festival, 2019, Paris French

Melrose Film Festival, 2019, Florida ,America
'Buka Buku' Art Exhibition, 2021,Kuala Lumpur,Malaysia


